

Lokalforum Regstrup

Bestyrelsesmøde den 21. marts 2023 kl. 19-21.

Sted: Nr. Jernløse Skole

Deltagere: Jesper Christensen, Chis Frøslev, Rikke Farsøht Korndal, Ukë Krasniqi, Peter Nilsson, Ea Riccio, Kim Bille Olsen, Anni Olsen (ref.)

Fraværende: Mathias Steen Kildegaard

Referat:

- 1. Godkendelse af referat:** Referatet fra mødet d. 28. februar blev godkendt.
- 2. Valg af dirigent:** Peter blev valgt.
- 3. Input/opfølgning fra vores Fællesskaber:** Intet til dette møde.
- 4. Lukket punkt**
- 5. Ansvarsfordeling i bestyrelsen:** Hovedansvarlig for de mest aktuelle sager er:
 - Solceller: Peter
 - Mobilitet: Rikke
 - Varmeplaner og øvrigt vedr. fremtidig varmforsyning: Chris
 - Kultur: Ea

På et senere møde vil vi drøfte en mere generel ansvarsfordeling og/eller en proces for nye sager.

- 6. Status på igangværende sager med (mulig) relevans for Lokalforum:** (fast punkt med variabelt indhold)
 - **Høring Mobilitetsplan til 24. marts 2023:** Rikke står sammen med Ukë for udarbejdelse af høringssvar. Høringsfristen er ikke den 24., men den 31. marts. Rikke og Ukë mødes med Christian Fønnesbech den 22. marts. Mobilitetsplanen handler mest om Holbæk by. Rikke oplyste i øvrigt, at kommunen søger den statslige cykelpulje om hjælp til færdiggørelse af cykelstien til Megacentret. Hvis der bevilges tilskud, kan hele cykelstien påbegyndes i 2024, ellers er det pt. planen at påbegynde den ene side i 2025.
 - **Dialog om Kommuneplan 2024. Opfølgning på informationsmødet, som finder sted lige før nærværende møde. Hvad er næste skridt?** Kommunen ønsker at afholde møder med alle Lokalforas bestyrelser for at indhente lokale ønsker. Lokalforum Regstrup har booket møde den 17. maj kl. 15-16:30 og afventer bekræftelse. Resten skal planlægges på næste bestyrelsesmøde.

Anni udtrykte stor bekymring for, at Sdr. Jernløse, Snævre og dele af Regstrup/Nr. Jernløse igen bliver "kørt over", da der er mange rygter om fremtidig anvendelse af arealerne mellem motorvejen, Sdr. Jernløse og Snævre, men intet konkret at forholde sig til. Anni blev opfordret til at starte samtalen lokalt. Holdningen er, at der kommer erhverv under alle omstændigheder, og at vores eneste mulighed er at gå ind i dialogen med kommunen med det udgangspunkt.

Der er tanker om igen at indsende fælles høringssvar sammen med Knabstrup, Mørkøv og Jyderup.
 - **Placering af ladestandere. Opfølgning på møde med kommunen den 14. marts:** Ea deltog i mødet og kunne oplyse, at kommunen ønsker at opstille ladestandere på alle de parkeringspladser, som kommunen ejer. Vi har derfor ikke mulighed for at ønske andre placeringer, som f.eks. ved stationen.
 - **Fremtidige opvarmningsformer. Opfølgning på møde med kommunen den 20. marts, herunder beslutning om det videre forløb samt evt. ansøgning om konsulentbesøg:** Chris

lægger opslag på Facebook for at undersøge, om nogen i området er interesseret eller allerede arbejder med fremtidige løsninger.

- **Status på besparelsesforslag. Det ser ud til, at en række af de værste "tidsler" blev taget ud, herunder bliver Fællesskaberne ikke afskaffet, og medlemstilskuddet til foreninger bliver ikke reduceret. Er der nogen af de forslag, som realiseres, som vi i særlig grad skal være opmærksom på, f.eks. inden næste budgetrunde?** Der er intet, som kræver opfølgning, men det får langsigtet betydning, at puljen "Rum til Fællesskab" nedlægges, og at "Fællesskabspuljen" halveres.
- **Solcelleparker ved Regstrup/Søstrup Elle. Vi (Rikke) har sendt en "bekymringskrivelse" til kommunen. Kommunen har svaret, at Økonomiudvalget den 17. maj skal tage stilling til alle indkomne ansøgninger om planlægning for solcelleanlæg i kommunen og prioritere, hvilke ansøgninger de ønsker at gå videre med. Skal vi afvente denne prioritering, inden vi foretager os mere?** Vi afventer. Det blev nævnt, at der netop havde været en omtale af et projekt i Odsherred, hvor naboerne til anlægget ville blive tilgodeset med en pæn del af overskuddet.
- **Kulturpolitik, møde den 27. marts.** Ea og Anni deltager. Vi ønsker at få det lokale foreningsliv prioriteret så højt som muligt, primært af hensyn til børn og unge, som bor uden for Holbæk by.
- **Andet – f.eks. nyt fra foreninger, igangværende arbejdsgrupper etc.?** Anni nævnte, at der er planteday i Silver Park den 14. april.

7. Planlægning af åbent lokalforumsmøde den 25. april 2023:

- **Hvor afholdes mødet, og er der bestilt lokale?** OK – Det Røde Gulv
- **Er dagsorden helt fastlagt – herunder bestyrelsens roller?** Vi mangler en ordstyrer, Peter undersøger.
- **Skal der inviteres politikere, og er det sket?** Peter har inviteret Borgmesteren, Lars Quist og Christina Hvass Hansen
- **Er der andre, som skal inviteres specifikt?** Boligudviklere i lokalområdet og Lotte Højgaard fra kommunen. Peter inviterer.
- **Skal der inviteres journalister?** Nej
- **Er der bestilt forplejning?** Ja
- **Annoncering/kommunikation?** Teaser har været på skærmen i Brugsen i en uge. Samme lægges på Facebook hurtigst muligt. Egentlig dagsorden følger fra Anni i løbet af en uges tid.

8. Status på infoskærm, hjemmeside og facebook (fast punkt): Intet nyt.

9. Status fra Kassereren (fast punkt, men uden for referat).

10. Behandling af evt. ansøgninger om tilskud fra Lokalforum (fast punkt): Ingen ansøgninger.

11. Fremtidige aktiviteter, herunder åbne lokalforumsmøder (fast punkt):

- Lokalforumsmøde afholdes tirsdag den 25. april 2023.

12. Næste møde (fast punkt): Tirsdag den 18. april kl. 19-21 på Nr. Jernløse skole.

13. Evt. (fast punkt):

- Der var kommet en henvendelse fra Nr. Jernløse Børnehus, om Lokalforum ønskede at være (med)arrangør af et socialt aftenarrangement i forbindelse med Børnedagen den 2. juni. Henvendelsen blev videresendt til Fællesskabet Jernløse, da bestyrelsen ikke har mulighed for at løfte opgaven.